

ZUERA: A CRUCIAL EUROPEAN EVENT

20 Apr 2022



After its launch in Portugal, the 2022 FIA Karting European Championship - OK & OK-Junior continues in Spain with the second event organised from 29th April to 1st May on the Circuito Internacional Zuera near Zaragoza, in the heart of the country.

Well known by the teams and most of the drivers, the Zuera circuit has several unique aspects. First of all, its long length of 1,699 metres and the relatively small number of corners are noteworthy. As a result, the speed is high and slipstreaming is an integral part of the event, especially during Qualifying. Another point to consider is the width of the track, which often gives the opportunity of choosing between several racing lines depending on the strategy adopted. Frequent overtaking is also a feature of the Zuera event. However, this circuit is far from being a place where only the most powerful engines are useful. Chassis performance plays a big role, while the talent of the drivers to manage each of the parameters can make the difference.

43 nations from five continents are represented among the entries in both categories, with a field roughly equivalent to that assembled in Portugal. MG Tyres supplies the OK tyres and Vega the OK-Junior tyres.

AN OPPORTUNITY NOT TO BE MISSED IN OK

Experienced British driver Joe Turney, who excelled in Portimão, has already demonstrated his competitiveness in Zuera and could take the lead in the provisional FIA Karting European Championship - OK standings at the end of the event. However, it is on the younger side that there are several favourites for victory. The Briton Kean Nakamura-Berta will be able to count on his speed in Spain, a quality he shares with the Frenchman Enzo Deligny and the Belgian Ean Eyckmans. Latvia's Tomass Stolcermanis is also expected

to react. Jamaica's Alex Powell looks set to bounce back after a disappointing first event. Evan Giltaire (FRA) and Oscar Pedersen (SWE) are among the strongest and are ready to defend their chances for the Championship. Talented drivers like Luigi Coluccio (ITA), Freddie Slater (GBR), Tuukka Taponen (FIN), Luis James Egozi (ITA) and Cristian Bertuca (ITA) will also be motivated after disappointing performances in Portugal.

PROVISIONAL 2022 FIA KARTING EUROPEAN CHAMPIONSHIP - OK STANDINGS BEFORE THE SECOND ROUND IN ZUERA

- 1- Artem Severiukhin (ITA) 35 points *
- 2- Joe Turney (GBR) 29 points
- 3- Evan Giltaire (FRA) 19 points
- 4- Oscar Pedersen (SWE) 17 points
- 5- Kean Nakamura-Berta (GBR) 16 points

*Subject to FIA investigation

OK-JUNIOR: CHASING MATVEEV

The winner in Portimão, Dmitry Matveev also has a strong rating in Zuera, despite the challenge of Anatholy Khavalkin behind him. Britain's Nathan Tye is ready to vie for his first win at this level while several outsiders are waiting for the opportunity to reveal themselves fully. René Lammers (NLD) is one of this list along with Jules Caranta (FRA), Martin Molnar (HUN), Kirill Kutskov and Kirill Dzitiev, or Oleksandr Bondarev (UKR). Lucas Fluxa Cross (ESP) is not hiding his determination to come back to the title quest on his home ground. The competition for a top result involves many other drivers, including Miguel Costa (BRA), Andres Cardenas (PER), Lenn Nijs (BEL) ...

PROVISIONAL 2022 FIA KARTING EUROPEAN CHAMPIONSHIP - OK-JUNIOR STANDINGS BEFORE THE SECOND ROUND IN ZUERA

- 1- Dmitry Matveev (ITA) 35 points
- 2- Anatholy Khavalkin 26 points
- 3- René Lammers (NLD) 23 points
- 4- Nathan Tye (GBR) 20 points
- 5- Thomas Strauven (BEL) 16 points

PROVISIONAL PROGRAMME FOR THE ZUERA EVENT

Friday 29th April

09:00 - 11:55: Free Practice

12:05 - 13:31: Qualifying Practice

14:40 - 17:35: Qualifying Heats

Saturday 30th April

09:00 - 10:13: Warm-up

10:20- 18:15: Qualifying Heats

Sunday 1st May

09:00 - 10:05: Warm-up

10:10 - 11:45: Super Heats

13:15 - 14:40: Finals

FIA KARTING EUROPEAN CHAMPIONSHIP - OK & OK-JUNIOR CALENDAR

2nd - 5th June: Kristianstad (SWE)

7th - 10th July: Franciacorta (ITA)

The Zuera event can be followed on the official FIA Karting Championship app for mobile devices and on the website www.fiakarting.com.

ZUERA, UNE ÉPREUVE EUROPÉENNE CRUCIALE

Après son lancement au Portugal, le Championnat d'Europe FIA Karting – OK & OK-Junior 2022 se poursuit en Espagne avec la seconde épreuve organisée du 29 avril au 1^{er} mai sur le Circuito Internacional Zuera proche de Saragosse en plein coeur du pays.

Bien connu des équipes et de la plupart des pilotes, le circuit de Zuera possède plusieurs spécificités. C'est d'abord sa grande longueur de 1699 m et le nombre relativement réduit de virages qui sont à noter. En conséquence, la vitesse y est élevée et les phénomènes d'aspiration font partie intégrante de l'épreuve, en particulier lors des qualifications. L'autre point à prendre en compte concerne la grande largeur de la piste offrant la possibilité de choisir souvent entre plusieurs trajectoires selon la stratégie adoptée. Les dépassements fréquents représentent également une des caractéristiques de la course à Zuera. Pourtant ce circuit est loin de ne valoriser que les moteurs les plus puissants. La performance des châssis joue un grand rôle tandis que le talent des pilotes à gérer tous les paramètres peut faire la différence.

43 nations en provenance des cinq continents sont représentées parmi les inscrits dans les deux catégories avec un plateau sensiblement équivalent à celui du Portugal. MG Tyres fournit les pneumatiques OK et Vega ceux de l'OK-Junior.

UNE OPPORTUNITÉ À NE PAS MANQUER EN OK

Brillant à Portimão, l'expérimenté pilote britannique Joe Turney a déjà fait preuve de sa grande compétitivité à Zuera et pourrait prendre l'avantage au classement provisoire du Championnat d'Europe FIA Karting – OK à l'issue de l'épreuve. Pourtant, c'est du côté des plus jeunes que se trouvent plusieurs favoris pour la victoire. Le Britannique Kean Nakamura-Berta pourra compter sur sa rapidité en Espagne, une qualité qu'il partage avec le Français Enzo Deligny et le Belge Ean Eyckmans. La réaction du Letton Tomass Stolcermanis est également attendue. Le Jamaïcain Alex Powell semble en mesure de se relancer après une première épreuve décevante. Evan Giltaire (FRA) et Oscar Pedersen (SWE) font partie des valeurs sûres et sont prêts à défendre leurs chances au championnat. Des pilotes de talent comme Luigi Coluccio (ITA), Freddie Slater (GBR), Tuukka Taponen (FIN), Luis James Egozi (ITA) ou Cristian Bertuca (ITA) seront également motivés

après des performances décevantes au Portugal.

CLASSEMENT PROVISOIRE DU CHAMPIONNAT D'EUROPE FIA KARTING – OK 2022 AVANT LA 2E ÉPREUVE DE ZUERA

- 1- Artem Severiukhin (ITA) 35 points *
- 2- Joe Turney (GBR) 29 points
- 3- Evan Giltair (FRA) 19 points
- 4- Oscar Pedersen (SWE) 17 points
- 5- Kean Nakamura-Berta (GBR) 16 points

* sous investigation de la part de la FIA

OK-JUNIOR : À LA POURSUITE DE MATVEEV

Vainqueur à Portimão, Dmitry Matveev possède également une forte cote à Zuera, malgré le défi d'Anatholy Khavalkin derrière lui. Le Britannique Nathan Tye est prêt à lutter pour sa première victoire à ce niveau tandis que plusieurs outsiders attendent l'occasion de se révéler complètement. René Lammers (NLD) fait partie de cette liste avec Jules Caranta (FRA), Martin Molnar (HUN), Kirill Kutskov et Kirill Dzitiev, ou Oleksandr Bondarev (UKR). Lucas Fluxa Cross (ESP) ne cache pas sa volonté de revenir dans la course au titre sur ses terres. La compétition pour un bon résultat concerne bien d'autres pilotes, parmi lesquels Miguel Costa (BRA), Andres Cardenas (PER), Lenn Nijs (BEL) ...

CLASSEMENT PROVISOIRE DU CHAMPIONNAT D'EUROPE FIA KARTING – OK-JUNIOR 2022 AVANT LA 2^E ÉPREUVE DE ZUERA

- 1- Dmitry Matveev (ITA) 35 points
- 2- Anatholy Khavalkin 26 points
- 3- René Lammers (NLD) 23 points
- 4- Nathan Tye (GBR) 20 points
- 5- Thomas Strauven (BEL) 16 points

PROGRAMME PRÉVISIONNEL DE L'ÉPREUVE DE ZUERA

Vendredi 29 avril

09h00 – 11h55 : essais libres

12h05 – 13h31 : essais qualificatifs

14h40 – 17h35 : manches qualificatives

Samedi 30 avril

09h00 – 10h13 : warm-up

10h20 – 18h15 : manches qualificatives

Dimanche 1^{er} mai

09h00 – 10h05 : warm-up

10h10 – 11h45 : Super Manches

13h15 – 14h40 : Finales

CALENDRIER DU CHAMPIONNAT D'EUROPE FIA KARTING – OK & OK-JUNIOR

2 – 5 juin : Kristianstad (SWE)

7 – 10 juillet : Franciacorta (ITA)

L'épreuve de Zuera sera à suivre sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site www.fiakarting.com.

© Photo FIA Karting / KSP